
PROTOKÓŁ Nr 6/2024 

z posiedzenia  

Komisji Skarg, Wniosków i  petycji, 

 które odbyło się w dniu 16 września  2024 roku o godzinie 900. 

 

I. W posiedzeniu udział wzięli: 

1. Członkowie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – obecni: 

 Wiera Jednoczko -  przewodnicząca, 

 Iwona Ignatiuk – wiceprzewodnicząca, 

 Romaniuk Anna – członek, 

 Jolanta Jakoniuk – członek 

 

II. Porządek dzienny: 

1) Przedstawienie i rozpatrzenie petycji w sprawie: 

a) Jak najszybszej budowy drogi S8 Suwałki (węzeł Raczki), Augustów 

– Białystok (Knyszyn), 

b) Rozpatrzenia petycji Rady Sołeckiej wsi Kojły, 

c) Podjęcia przeciwdziałań w przypadku tworzenia na terenie gminy 

ośrodków dla imigrantów, czy to w ramach przyjmowania 

imigrantów na mocy tzw. Paktu Migracyjnego przyjętego przez 

organy uchwałodawcze Unii Europejskiej, w tym w ramach 

procedury tzw. Relokacji czy wszelkiego innego rodzaju procedur 

wynikających z umów międzynarodowych albo krajowego 

prawodawstwa.  

2) Sprawy różne. 

3) Zamknięcie obrad. 

 Posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji otworzyła o godzinie 900 

Przewodnicząca Komisji Pani Wiera Jednoczko. Na wstępie zapoznała zebranych z 

porządkiem dziennym obrad i zapytała, czy są jakieś propozycje zmian do porządku obrad. 

Zmian do porządku obrad  nie zgłoszono.  

 

Ad. 1a) 

 Przechodząc do realizacji pierwszego punktu porządku dziennego Przewodnicząca 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji odczytała petycję, która wpłynęła do Urzędu Gminy dnia 



26 czerwca 2024 drogą elektroniczną. W pierwszej kolejności Komisja Skarg, Wniosków i 

Petycji  sprawdziła  zgodność formalną petycji z Ustawą z dnia 11 lipca 2014 r. o petycjach, a 

w szczególności z art. 2, 3, 4 tejże ustawy. Nieprawidłowości nie stwierdzono. W dalszej 

części posiedzenia przeprowadzono dyskusję oraz wnikliwą analizę stanu faktycznego, w celu 

podjęcia decyzji o zasadności petycji. Komisja Skarg, wniosków i petycji jednogłośnie 

stwierdziła, iż nie ma podstaw prawnych do przekazania jej Radzie Gminy  celem 

merytorycznego rozpoznania. Postanowiono nie uwzględnić petycji, gdyż Rada Gminy nie 

widzi możliwości udzielenia poparcia  oraz zbierania podpisów poparcia wśród mieszkańców 

dla budowy dróg, które nie są związane z obszarem Gminy Czyże. 

 

 

Ad.1b) 

 Następnie przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przedstawiła kolejną 

petycję, która wpłynęła od rady sołeckiej wsi Kojły w dniu 02.09.2024 r. Komisja 

przeprowadziła dyskusję oraz wnikliwie przeanalizowała stan faktyczny, w celu podjęcia 

decyzji o zasadności petycji. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji jednogłośnie stwierdziła, iż 

nie jest jasny cel zakupienia wskazanej  przez Radę sołecką działki. Uznano, że należy 

doprecyzować charakter proponowanej na zakupionej nieruchomości inwestycji. Z petycji 

bowiem wynika, iż ma to być plac zabaw dla dzieci, a z przekazów ustnych – miejsce 

ogniskowe z wiatą i grillem. Należy więc określić jakie ostatecznie elementy infrastruktury 

rekreacyjnej mają znaleźć się na nieruchomości, ponieważ zakupiona działka w związku z 

przekształceniem w miejsce użyteczności publicznej wymaga określonej powierzchni.  

 

Ad.1c) 

 

  W trzecim punkcie porządku obrad Pani Wiera Jednoczko – przewodnicząca Komisji 
Skarg, Wniosków i Petycji  przedstawiła petycję, która wpłynęła do Rady  Gminy w dniu 
10.09.2024 r. dotyczyła ona  przyjęcia uchwały kierunkowej zobowiązującej samorządową 
władzę wykonawczą do użycia wszelkich prawnych metod, aby nie dopuścić do utworzenia 
na jej terenie jakichkolwiek ośrodków dla imigrantów.  
  Komisja Skarg, Wniosków i Petycji w pierwszej kolejności sprawdziła zgodność 
formalną petycji z Ustawą z dnia 11 lipca 2014 r. o petycjach, a w szczególności z art. 2, 3, 4 
tejże ustawy. Nieprawidłowości nie stwierdzono. W dalszej części posiedzenia 
przeprowadzono dyskusję oraz wnikliwą analizę stanu faktycznego w celu podjęcia decyzji o 
zasadności petycji. 

W chwili obecnej organy administracji centralnej nie ustanowiły żadnych przepisów 
prawnych określających podjęcia kierunkowych działań przez organy władzy samorządowej. 
W tej sytuacji opracowywanie oddolne jakichkolwiek zasad czy kierunków działania w 
przypadku zaistnienia przedmiotu określonego w petycji jest przedwczesne. W związku z 
powyższym petycja nie może zostać uwzględniona.  
 Zgodnie z art. 13 ust. 2 ustawy o petycjach, sposób załatwienia petycji nie może być 
przedmiotem skargi. Uchwała wraz z uzasadnieniem stanowi zawiadomienie o sposobie 
załatwienia petycji w rozumieniu art. 13 ust. 1 ustawy o petycjach. 
 

 

 



 

Ad.2 

 W sprawach rożnych nikt nie zabrał głosu.  

 

Ad.3  

 Z uwagi na wyczerpanie porządku dziennego posiedzenie Skarg, Wniosków i Petycji 

zamknięto o godzinie 922.  

 

 

Protokołowała:                                                                                                                                 

Przewodniczyła:  

Julit Sadowska                                                                                                             Wiera Jednoczko 

 

 


